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16 июня 2023 г.

O nové privatizaci
putin-today.ru/archives/182970

Pouze se vzdalujeme od předchozího...

Na SPIEFu opět řada oficiálních (a nikoli) osob nastolila téma nové
privatizace. 

 To je moje, jakožto ekonoma, který napsal (ale nedokončil)
dizertační práci na téma „Státní kapitalismus jako dominantní forma
ekonomiky“, téma. Takže nemůžu projít.

Na jednu stranu už devět let slýchám tyhle mantry o „Tati, musí se to
zprivatizovat, teď si jen vyžehlíme tkaničky“. Pravda, za tuto dobu
podíl státu na ekonomice jen rostl ... 

 ... takže to mohou být opravdu jen mantry pro "zahraniční partnery",
kteří věří v "trh rozhoduje" a další nesmysly. 

 Na druhou stranu, když se jednou spálily, foukají na chlad. Takže
mám pár nepříjemných otázek. Právě jsem sesbíral "argumenty"
zastánců privatizace.

https://www.putin-today.ru/archives/182970
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Argument: Stát má majetek, který může být efektivnější v
soukromých rukou. 

 Rogers: Jak to je? Jaká jsou tato magická aktiva? A jak budou
efektivnější v rukou soukromých obchodníků? Řekněte mi, je to
zajímavé!

Argument: V tomto případě vyhrávají všichni: drobní investoři, firmy i
stát. 

 Rogers: Stát je ponechán bez funkčních aktiv, která vytvářejí zisk.
Nevidím tu výhru.

 
Argument: Stát získá finanční prostředky při privatizaci podniku,
neboť projde umístěním akcií, z jejichž prodeje získá značné
množství prostředků, které pomohou naplnit rozpočet. 

 Rogers: Plnění rozpočtu prodejem aktiv je jako prodej nábytku a
nádobí z domova. Prodej jednou, sněz a pak budeš sedět mezi
holými zdmi.
Argument: Stát si může ponechat podíl v podniku a nadále dostávat
dividendy od firem. 

 Rogers: Stát může plně vlastnit společnosti a nadále dostávat
VŠECHNY zisky z jejich činnosti.

Argument: Jako soukromí investoři uvidíme na tuzemské burze nové
zajímavé společnosti a budeme do nich moci investovat, a to jak v
době IPO, tak nakupovat akcie poté. 

 Rogers: Vy a vy, jako soukromí investoři, můžete investovat do
vytváření nových společností, a ne se snažit koupit stát.

Citace: Podle Senior Vice President, Head of Wealth Management
ve Sberbank Ruslan Vesterovsky, 10-15 společností může přejít na
IPO v letech 2023-2024. Aktivitu IPO zatím omezovaly dva hlavní
faktory: podhodnocení ruských společností (kvůli zvýšené rizikové
prémii použité při ocenění) a pokles objemu obchodů po odchodu
zahraničních investorů. 
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Rogers: To znamená, že pokus o privatizaci nyní povede k
nedostatku financí pro stát, protože nebude schopen získat slušnou
cenu za svůj majetek. Takže nic NEPRODEJTE, zvlášť teď.

Argument: Staré historky o efektivnějších soukromých manažerech. 
 Rogers: Nerozumím. Pokud je stát tak neefektivní, proč se tedy

soukromí obchodníci chtějí dostat do rukou těchto neefektivních
aktiv? Ať si lépe vytvoří své vlastní, nové, efektivní. 

 Defektní, promiňte, efektivní manažeři, protože jsou tak efektivní,
snadno vyhrají konkurenční závod proti neefektivnímu (jak tvrdí)
státu. Tak co je za problém?

V reálu se tak nějak ukazuje, že jakmile „výkonní“ Děripakové přijdou
o možnost za hubičku zprivatizovat „nevýkonný“ státní majetek,
veškerá jejich „výkonnost“ se okamžitě někam vypaří. A během 12
let se efektivní Děripaskův majetek snížil sedmkrát – z 16,8 miliardy
na 2,6 miliardy. 

 A velký génius ekonomie (dělám si srandu, samozřejmě)
Chodorkovskij navzdory ukradeným miliardám nevytvořil na Západě
žádné přelomové startupy. Stejně jako Chichvarkin, kterému stačilo
otevřít vinotéku (a i tehdy se tam dlouhá léta trápil s vydáváním
příslušných licencí). 

 Kde jsou tito efektivní manažeři? Ukázat! Aby rostlinu „nekoupili za
babku, potěšili Jelcinovu dceru“, ale od nuly, podle svých vlastních
nápadů. 

 A ticho…

Opět, pokud chcete investovat do globálních projektů, prosím. Akcie
společnosti „Gazprom“ ve veřejné doméně. A jsou podhodnocené
(podle všech odhadů by měly stát 400+, a ne 170, jak jsou nyní).
Kdo vám brání investovat?

Mimochodem, mám i nápady na investiční projekty. Například
můžete postavit pár dalších tratí Transsibiřské magistrály,
soukromých, obchodní obrat mezi Čínou a Evropou klidně zatíží
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minimálně dvě, minimálně čtyři nové pobočky. 
Vytvářejte k tomu podnikatelské inkubátory, technologické parky –
nejvýhodnější zacházení s národem a volné ekonomické zóny.

Nebo to řekněte: Jsme průměrní, nedokážeme přijít na nic vlastního.
Od státu, který průmysl aktivně rozvíjí, můžeme něco urvat jen za
sníženou cenu prostřednictvím blátivých schémat. 

 Nejsi takový, že ne?

Jste efektivní? Vytvořte si tedy vlastní...

Alexander Rogers 
 LiveJournal: alexandr-rogers

 
 

https://alexandr-rogers.livejournal.com/1673407.html

